
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 27/2014 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 568/2014                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Ορισμός μελών και συγκρότηση της 
επιτροπής διαπίστωσης βλαβών του έργου 
«Αποκατάσταση οδού Συκιά-
Παλατίτσια». 

 
Σήμερα 17 Δεκεμβρίου του έτους 2014 ημέρα της εβδομάδας Τετάρτη και ώρα 18:00 συνήλθε σε 

τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 12-12-2014 γραπτή 
πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών 
Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων και στον Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του 
άρθρου 67 του Ν. 3852/2010. 

Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί 
συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  34 μέλη: 

Παρόντες 
1) Α. Λαζαρίδης, 2) Θ. Αγγελίνας, 3) Τ. Χατζηαθανασίου, 4) Β. Παπαδόπουλος, 5)Α.Σιδηρόπουλος, 
6)Δ.Κουλουριώτης, 7)Δ.Τραπεζανλής, 8) Θ. Κορωνάς, 9)Σ.Διαμάντης, 10)Γ.Σοφιανίδης, 11) Ν. Μωυσιάδης, 
12)Π.Τσαπαρόπουλος, 13) Β.Λυκοστράτης, 14)Μ. Παπαϊωάννου, 15)Ι.Χειμώνας, 16)Σ.Ασλάνογλου, 
17)Γ.Ορφανίδης, 18) Ευγενία Ιακωβίδου, 19) Χ. Γαϊτάνου, 20)Α.Σιακαβάρας, 21)Θ.Τέτος, 22)Ι.Κυρατλίδης, 
23)Μ. Σουμελίδης, 24) Ν. Τσιαμήτρος, 25)Ζ.Πατσίκας, 26) Α. Καγκελίδης, 27)Γ.Γουλτίδης, 28)Ι.Παπαγιάννης, 
29)Σ.Ελευθεριάδου, 30)Ν.Μπέκης, 31)Π.Παπαδίνα, 32)Α.Αποστολόπουλος, 33)Α.Μαρκούλης, 34)Σ.Στουγιάννος 

Απόντες 
Χ.Κούτρας, Γ.Κάκαρης, Λ.Ακριβόπουλος, Ν.Μαυροκεφαλίδης, Κ.Καραπαναγιωτίδης, Η.Τσιφλίδης, 
Γ.Μελιόπουλος.  

Παρόντες Πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                      
Ε.Γκόγκα, Ι.Σιδηρόπουλος, Ν. Αγγέλου, Γ.Λιλιόπουλος, 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Χ.Κεχαΐδης, Σ.Κωτσιαντής, Ν.Γερούκης, Δ.Παπαπετρίδης, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  
Σ.Μισοκέφαλος, Α. Βοργιαζίδου, Α. Πέτρου, Χ.Σταφυλίδου, Α. Κακαγιάννης, Η. Μπατσαράς, Κ.Πιστοφίδης, 
Α.Γκεκόπουλος, Σ.Λυκοστράτης, Ι.Καραγιάννης, Χ. Τσανασίδης, Ε.Μοτσιόπουλος, Π. Ποταμόπουλος, 
Α.Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση αποχώρησαν οι κ.κ. Σ.Ελευθεριάδου, Ζ.Πατσίκας και προσήλθε ο κ.Σ.Στουγιάννος 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 564/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Ορφανίδης, Σ.Στουγιάννος, Γ.Γουλτίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 565/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ.Ν.Μωυσιάδης 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 566/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ. Α.Σιακαβάρας 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 567/2014 απόφασης αποχώρησε η κ.Μ.Παπαϊωάννου και προσήλθαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Α.Σιακαβάρας, 
Γ.Ορφανίδης, Σ.Στουγιάννος, Γ.Γουλτίδης. 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 568/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ. Μ.Σουμελίδης και προσήλθαν οι κ.κ. Μ.Παπαϊωάννου, 
Σ.Ελευθεριάδου. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 569/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ι.Χειμώνας και προσήλθε ο κ.Μ.Σουμελίδης 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 570/2014 απόφασης προσήλθε ο κ. Ι.Χειμώνας 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 571/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Γ.Ορφανίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 572/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ. Σ.Στουγιάννος. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 574/2014 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Γ.Ορφανίδης, Σ.Στουγιάννος 
12) Κατά τη διάρκεια των επί μέρους ψηφοφοριών της υπ’ αριθ. 575/2014 απόφαση αποχώρησε και προσήλθε ο κ.Α.Αποστολόπουλος 
13) Κατά της συζήτηση του πρακτικού επί του 3ου θέματος της ημερήσιας διάταξης αποχώρησε ο κ.Ι.Παπαγιάννης  
14) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 578/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ι.Χειμώνας, Γ.Ορφανίδης 
15) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 579/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Γουλτίδης, Ν.Μωυσιάδης και προσήλθε ο κ.Ι.Χειμώνας 
16) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 580/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ε.Ιακωβίδου, Σ.Στουγιάννος και προσήλθαν οι κ.κ. Γ.Γουλτίδης, 
Ν.Μωυσιάδης 
17) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 583/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ. Θ.Κορωνάς και προσήλθαν οι κ.κ. Σ.Στουγιάννος, Γ.Ορφανίδης. 
18) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 584/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Μαρκούλης, Σ.Στουγιάννος, Θ.Αγγελίνας, Ν.Τσιαμήτρος και 
προσήλθε ο κ.Θ.Κορωνάς. 
19) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 586/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ. Γ.Ορφανίδης 
20) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 589/2014 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Καγκελίδης, Σ.Ελευθεριάδου. 
21) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 599/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ. Τ.Χατζηαθανασίου 
22) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 606/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ. Α.Αποστολόπουλος και προσήλθε η κ.Σ.Ελευθεριάδου 
23) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 607/2014 απόφασης αποχώρησε ο κ.Γ.Γουλτίδης 
 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος έδωσε το λόγο στο αντιδήμαρχο τεχνικών Αριστομένη Λαζαρίδη, ο 
οποίος εξέθεσε στο σώμα τα εξής: 

Πρόεδρε πρόσφατα όπως ίσως έχουμε ξαναπεί κατασκευάστηκε ένα τμήμα της οδού 
Παλατιτσίων-Συκιάς από εργολαβία, η οποία μόλις πριν από δύο μήνες τελείωσε, εξαιτίας όμως 
των έντονων βροχοπτώσεων παρατηρήθηκε σε τμήμα αυτής μια μικρή διαγώνια καθίζηση και 
πρέπει να αποκατασταθεί δεδομένου ότι είναι κομμάτι του έργου.  

Πρόεδρος: Συμφωνείτε με την πρόταση του αντιδημάρχου Αριστομένη Λαζαρίδη για 
συζήτηση του θέματος αυτού ως εκτάκτου; 

Μέλη: Ναι. 
Στη συνέχεια, αφού συναίνεσε ο Δήμαρχος και δέχθηκε ομόφωνα το συμβούλιο να 

συζητήσει και αποφασίσει για το παρακάτω θέμα που δεν είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη 
και το οποίο έκρινε ως κατεπείγον, ο πρόεδρος εισηγούμενος το θέμα, έθεσε υπόψη του 
συμβουλίου το από 12-12-2014 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου τεχνικών Αριστομένη 
Λαζαρίδη, που έχει ως εξής: 

ΕΡΓΟ : «Αποκατάσταση οδού Συκιά - Παλατίτσια» 
ΑΡΙΘ.ΜΕΛ. : 63/2013 Δήμου Βέροιας 
ΠΡΟΥΠ. ΕΡΓΟΥ: 100.000 €. (με Φ.Π.Α.) 
ΑΝΑΔΟΧΟΣ : ΔΗΑΝΑ ΑΤΕΒΕ 
ΣΥΜΒ. ΔΑΠΑΝΗ: 64.909,90 €. (με Φ.Π.Α.) 
ΕΠΙΒΛΕΠΟΝΤΕΣ : Σιούρδα Πηνελόπη αντικατάσταση Σέρμπος Χρήστος   
  
ΙΣΤΟΡΙΚΟ ΤΗΣ ΕΡΓΟΛΑΒΙΑΣ 
 

α) Συντάχθηκε η με αριθμ. 63/2013 μελέτη του έργου από το Τεχνικό Τμήμα της 
Δ/νσης Τεχνικών Υπηρεσιών Δήμου Βέροιας 

β) Με την αριθμ. 417/2013 απόφαση της Οικονομικής Επιτροπής του Δήμου Βέροιας, 
εγκρίθηκαν οι όροι δημοπράτησης του έργου του τίτλου 

γ) Με την με αριθμ. 615/2013 απόφαση της Οικονομικής Επιτροπής , εγκρίθηκε το 
αποτέλεσμα του διαγωνισμού που διενεργήθηκε στις 8-10-2013, για ανάδειξη αναδόχου 
εκτέλεσης του έργου του τίτλου και ανατέθηκε αυτό στην ΔΗΑΝΑ ΑΤΕΒΕ με μέση 
ποσοστιαία έκπτωση (35,095%) και κατά τα λοιπά σύμφωνα με τους όρους της εγκεκριμένης 
διακήρυξης 

δ) Στις 19-03-2014 υπογράφθηκε η σύμβαση του έργου για το συνολικό ποσό των 
64.904,90 €, με Φ.Π.Α. (23%): 

Η συνολική προθεσμία περάτωσης του έργου ορίσθηκε σε ενενήντα μέρες (180) και 
άρχιζε από την υπογραφή της σύμβασης.  
 Το έργο περαιώθηκε σύμφωνα με την 12/09/2014 βεβαίωση περαίωσης του Δ/ντη 
Τεχνικών Υπηρεσιών του Δήμου Βέροιας. 
 Μέχρι σήμερα δεν έχει συνταχθεί πρωτόκολλο Προσωρινής και Οριστικής Παραλαβής. 
 Κατά τις πρόσφατες έντονες βροχοπτώσεις που έλαβαν χώρα στην Ημαθία 
παρατηρήθηκε επί του έργου διαγώνια υποχώρηση τμήματος του ασφαλτοτάπητα για μήκος 
περίπου … μ. 
 Σύμφωνα με τη νομοθεσία των δημοσίων έργων και συγκεκριμένα σύμφωνα με το 
άρθρο 58 του Ν.3669/08  

«1. Μέχρι την οριστική παραλαβή ο ανάδοχος φέρει τον κίνδυνο του έργου για βλάβες από 
οποιαδήποτε αιτία εκτός αν αυτές οφείλονται σε υπαιτιότητα του φορέα κατασκευής του έργου ή 
αν προβλέπεται διαφορετικά στη σύμβαση. Αν το έργο παραδοθεί για χρήση πριν από την 
παραλαβή οι βλάβες από τη χρήση, εφόσον δεν οφείλονται σε κακή ποιότητα του έργου, 
βαρύνουν τον κύριο αυτού. 
Κατ' εξαίρεση για βλάβες του έργου ή των μόνιμων εγκαταστάσεων του αναδόχου στον τόπο των 
έργων που προέρχονται από ανωτέρα βία, αναγνωρίζεται στον ανάδοχο δικαίωμα αποζημίωσης 



ανάλογης με τη ζημία, το ποσό της οποίας καθορίζεται με συνεκτίμηση του είδους και της 
έκτασης των βλαβών και των ειδικών συνθηκών σε κάθε συγκεκριμένη περίπτωση……. 
4. Για να αναγνωρισθεί η αποζημίωση των βλαβών που προξενήθηκαν από ανωτέρα βία ο 
ανάδοχος πρέπει να δηλώσει γραπτώς στη διευθύνουσα υπηρεσία το είδος και την έκταση των 
βλαβών, καθώς και τη δαπάνη για την επανόρθωσή της κατά το μέτρο που μπορεί αυτή να 
εκτιμηθεί. Η δήλωση περιλαμβάνει επίσης υποχρεωτικά περιγραφή της αιτίας των βλαβών, που 
χαρακτηρίζεται ως ανωτέρα βία και αίτημα αποζημίωσης για αποκατάστασή τους. 
5. Η δήλωση υποβάλλεται σε ανατρεπτική προθεσμία δέκα (10) ημερών από την επέλευση της 
βλάβης. Αν πρόκειται για έργο που έχει περατωθεί και δεν έχει ακόμα παραληφθεί οριστικά η 
προθεσμία αυτή ορίζεται σε είκοσι (20) ημέρες. Η διευθύνουσα υπηρεσία προβαίνει αμέσως σε 
αυτοψία για την εξακρίβωση του περιεχομένου της δηλώσεως και ιδιαίτερα του είδους και της 
έκτασης των βλαβών, του χρόνου και των συνθηκών που τις προκάλεσαν και μέσα σε πέντε (5) 
ημέρες από την υποβολή της δήλωσης του αναδόχου ζητά από την προϊσταμένη αρχή να ορίσει 
επιτροπή από υπαλλήλους, η οποία οφείλει να προβεί σε επιτόπια εξέταση σε αντιπαράσταση με 
τον ανάδοχο και να συντάξει σχετικό πρωτόκολλο διαπίστωσης των βλαβών μέσα σε δέκα (10) 
ημέρες από τη σύστασή της. Στο πρωτόκολλο εκτίθενται τα αίτια, ο χρόνος και οι ειδικές 
συνθήκες από τις οποίες επήλθαν οι βλάβες, με περιγραφή όλων των στοιχείων που έχουν 
εξακριβωθεί. Επίσης εξετάζεται η ύπαρξη ή όχι της ευθύνης του αναδόχου, προσδιορίζεται με 
λεπτομέρεια το είδος και η έκταση των βλαβών και προτείνεται ο τρόπος και η δαπάνη που 
απαιτείται για την επανόρθωσή τους. Αν το έργο χρησιμοποιείται, η υπηρεσία που το 
χρησιμοποιεί ειδοποιεί τη διευθύνουσα υπηρεσία για παρουσιαζόμενες βλάβες. 
6.Το πρωτόκολλο της παραγράφου 5 του άρθρου 58 του Ν.3669/08 επέχει θέση πράξης της 
διευθύνουσας υπηρεσίας για την υποβολή ένστασης του αναδόχου σύμφωνα με το νόμο. Η 
ένσταση είναι απαράδεκτη εφόσον το πρωτόκολλο υπογράφηκε από τον ανάδοχο χωρίς καμιά 
επιφύλαξη. Αν ο ανάδοχος δεν παραστεί ή αρνηθεί να υπογράψει το πρωτόκολλο, ο προϊστάμενος 
της διευθύνουσας υπηρεσίας του το κοινοποιεί. Η ένσταση ειδικά στην περίπτωση αυτή 
υποβάλλεται μέσα σε ανατρεπτική προθεσμία πέντε (5) ημερών από την υπογραφή με επιφύλαξη 
του πρωτοκόλλου ή από την κοινοποίηση αυτού. Η αποζημίωση αναγνωρίζεται με απόφαση της 
προϊσταμένης αρχής που εγκρίνει με τροποποίηση ή όχι το πρωτόκολλο και αποφασίζει επί της 
τυχόν ενστάσεως. Η αποζημίωση προσδιορίζεται πάντοτε με βάση τους συμβατικούς όρους και 
τιμές. Όταν η αποκατάσταση των βλαβών διατάσσεται αφού τελειώσει το έργο και έχουν 
απομακρυνθεί οι εργοταξιακές εγκαταστάσεις του αναδόχου, κανονίζονται εύλογες τιμές μονάδας 
για την εκτέλεση εργασιών αποκατάστασης ή εκτελούνται απολογιστικά. 
7. Ο ανάδοχος είναι υποχρεωμένος να εκτελέσει τις εργασίες που έχουν διαταχθεί για την 
αποκατάσταση της βλάβης. Αν από τις βλάβες που προξενήθηκαν στα έργα δημιουργείται 
κίνδυνος για την ασφάλεια προσώπων ή για πρόκληση σημαντικών ζημιών σε τρίτους ή 
περαιτέρω σημαντικής βλάβης των έργων, ο προϊστάμενος της διευθύνουσας υπηρεσίας μπορεί 
να εγκρίνει και πριν από την επίδοση της δήλωσης του αναδόχου σύμφωνα με την παράγραφο 
5 του άρθρου 58 του Ν.3669/08 την κατασκευή αναγκαίων επειγόντων έργων, στο μέτρο του 
δυνατού, έστω και αν αυτά δεν αποτελούν αντικείμενο της σύμβασης που συνάφθηκε με τον 
ανάδοχο. Η διαταγή γι' αυτά μνημονεύει απαραίτητα τις διατάξεις της παραγράφου αυτής και 
κοινοποιείται στην προϊσταμένη αρχή. Ο ανάδοχος είναι υποχρεωμένος να προβεί στην 
κατασκευή των διατασσόμενων εργασιών χωρίς χρονοτριβή, διαθέτοντας γι' αυτό όλο το 
δυναμικό της οργάνωσής του. Η διευθύνουσα υπηρεσία μπορεί, όταν διαπιστώσει ανεπάρκεια της 
οργάνωσης του αναδόχου για την αποτελεσματική αντιμετώπιση των κινδύνων, να εγκρίνει την 
κατασκευή μέρους ή και του συνόλου των διατασσόμενων εργασιών με οποιονδήποτε άλλον 
πρόσφορο τρόπο. Όλες οι δαπάνες για την εκτέλεση των ανωτέρω εργασιών καταβάλλονται από 
τις πιστώσεις που διατίθενται για την κατασκευή του έργου και βαρύνουν τελικά τον κύριο του 
έργου, εκτός αν με την απόφαση της προϊσταμένης αρχής που εγκρίνει το πρωτόκολλο 
καταλογισθεί η δαπάνη συνολικά ή μερικά σε βάρος του αναδόχου, ως υπαιτίου για τη βλάβη που 
προξενήθηκε στα έργα. 



8. Η εκτέλεση των εργασιών για την αποκατάσταση των βλαβών από ανωτέρα βία μπορεί να 
δικαιολογήσει παράταση των προθεσμιών εκτέλεσης των εργασιών για εύλογο χρονικό 
διάστημα……..» 

   Επειδή  
 
Α) η ανάδοχος εταιρεία κατέθεσε την  62516/12/12/2014  δήλωση βλάβης λόγω ανωτέρας βίας 
Β) το έργο έχει περατωθεί και δεν έχει παραληφθεί οριστικά 
Β) η δήλωση αυτή κατατέθηκε εμπρόθεσμα (μέσα σε 20 μέρες από την διαπίστωση της 
βλάβης) 
Γ) η διευθύνουσα υπηρεσία μετέβη επί τόπου του έργου την 12/12/2014 για τη διαπίστωση του 
περιεχομένου της ανωτέρω δήλωσης του αναδόχου  
 

ΠΡΟΤΕΙΝΕΤΑΙ 
 
 Α) Η έγκριση της συγκρότησης επιτροπής διαπίστωσης βλαβών λόγω ανωτέρας βίας 
του άρθρου 58 του Ν.3669/08 
 Β) Ο ορισμός τριμελούς επιτροπής από τεχνικού υπαλλήλους του Δήμου Βέροιας 
κατάλληλης ειδικότητας. 

 
Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Λαζαρίδης: Θα πρέπει να πούμε εδώ Πρόεδρε ότι ήταν ένα τμήμα της οδού αυτής, που 

πάνω από μία δεκαετία παρουσίαζε καθιζήσεις συνεχείς, έτρωγε ότι χαλίκι έπεφτε πάνω 
προκειμένου να συντηρηθεί στοιχειωδώς, δεν είχε ασφαλτοτάπητα και ήταν συνέχεια μια 
γενικότερης κατάστασης που επικρατεί στην περιοχή Συκιάς εκεί των πρανών των Πιερίων σε 
κάποια τμήματα της καθιζάνει και ολισθαίνει μάλιστα. Αυτό είναι γνωστό και στο τμήμα 
εδαφομηχανικής του Α.Π.Θ.  

Αυτό που κάναμε είναι ήδη από τον Απρίλιο του 2012 με ενέργειες της Δημάρχου μας 
επισκέφτηκε η διευθύντρια έργων οδικής ασφάλειας της Εγνατίας Α.Ε. η κα Τζέμη με συνάδελφο 
μηχανικό γεωτεχνικό προκειμένου να δούμε δυο τρία σημεία του οδικού δικτύου του Δ. Βέροιας 
έτσι ώστε να συμπεριληφθούν σε μία μελέτη που γίνονταν τότε για τα επικίνδυνα σημεία αυτά.  

Στο τμήμα αυτό παραβρέθηκα εγώ γιατί το ήξερα, ο γεωτεχνικός συνάδελφος πρότεινε ότι 
θα έπρεπε να γίνει και μάλιστα έχω και μια σχετική αναφορά, μια τεχνική έκθεση εδώ, μια 
γενικότερη γεωτεχνική μελέτη η οποία θα αντιμετώπιζε το πρόβλημα δια παντός, στο βάθος που θα 
προέκυπτε από αυτήν μέσα από στραγγιστήρια από πασσάλους από μικροπασάλλους κλπ.  

Μέχρι τότε όμως, εξαιτίας του ότι αυτό είναι ακριβό και ως προς την μελέτη του και ως 
προς την υλοποίηση του, μας πρότειναν να αντικαταστήσουμε το τμήμα αυτό της οδού μαζεύοντας, 
συλλέγοντας τα υπέργεια νερά, τα βρόχινα ανάντη του δρόμου, αλλά και κάνοντας κάποια μικρά 
στραγγγιστήρια σε βάθος ενός δύο μέτρων. Αυτό κάναμε και μάλιστα στο τότε εισηγητικό που 
πέρασε από το Δ. Συμβούλιο να φαίνεται ρητά  λέγοντας μεταξύ των άλλων επειδή η καθίζηση 
προέρχεται σύμφωνα με γεωλογικές εκτιμήσεις από ροή κατά πλάτος της οδού επιφανειακών αλλά 
κυρίως υπόγειων υδάτων και μέχρι την εκπόνηση γεωλογικής – γεωτεχνικής μελέτης που θα 
καλύψει την ευρύτερη περιοχή και θα προτείνει τα απαραίτητα τεχνικά έργα για την αντιμετώπιση 
του γεωλογικού φαινομένου που εξελίσσεται, πρόκειται να κατασκευαστεί αυτό που κάναμε 
σήμερα. Είναι μια λύση που θα μας καλύψει για κάποια χρόνια μέχρι ότου μπορέσει να γίνει, όχι 
από το δήμο γιατί είναι κάτι που ξεπερνά τις δυνατότητες του δήμου, οικονομικά περισσότερο, μια 
γενικότερη μελέτη για όλη την περιοχή της Συκιάς και όχι μόνο για το τμήμα αυτό.  

Τώρα εμείς υλοποιήσαμε έτσι όπως έπρεπε με βάση τη μελέτη που εγκρίθηκε από το Δ. Σ. 
το τμήμα αυτό το οποίο εξαιτίας των έντονων βροχοπτώσεων όπως και πάρα πολλά σημεία του 
οδικού δικτύου παρουσίασε μία μικρή καθίζηση.  

Καλούμαστε τώρα να ορίσουμε τη σχετική επιτροπή να κάνει την αυτοψία προκειμένου να 
αποκατασταθεί. 



Παπαγιάννης: Πρόεδρε επιτρέψτε μου, χωρίς να θέλω να φορτίσω το κλίμα ότι πραγματικά 
σαν πολίτης θλίβομαι με την κατάσταση αυτή του ράβε ξήλωνε σε όλο το οδικό δίκτυο του 
Δ.Βέροιας και γενικότερα σε μια σειρά από έργα που γίνονται όχι μόνο στο Δ.Βέροιας αλλά και 
γενικότερα στη χώρα μας.  

Η ερώτηση συνίσταται στο εξής: Αναρωτιέμαι κ.Λαζαρίδη και σας το λέω φιλικά αυτό, 
εμείς εδώ σαν πολίτες διαχειριζόμαστε και τα χρήματα των πολιτών που καταβάλουμε τόσα 
χρήματα όλοι μας εμμέσως ή αμέσως. Συμφέρει τελικά να μπούμε στη διαδικασία αυτή του να 
ξαναεπισκευάσουμε και να ξαναγίνει καθίζηση, μετά από ένα χρόνο να επισκευάσουμε πάλι και να 
ξαναγίνει καθίζηση και να διαμαρτύρονται όλοι οι κάτοικοι της περιοχής της Συκιάς και 
Παλατιτσίων για το πρόβλημα που υπάρχει;  

Επίσης θέλω να σας πω εκεί κοντά είναι η μονή των Αγ. Πάντων, ειδικά Κυριακές και 
γιορτές εκατοντάδες άτομα μετακινούνται, μήπως πρέπει να το μελετήσουμε σοβαρότερα να δούμε, 
να κάνουμε ένα έργο τέτοιο ώστε να φεύγουν τα νερά από κάτω υπογείως ή να κάνουμε ότι ξέρετε 
εσείς καλύτερα από μένα οι τεχνικοί και οι μηχανικοί ώστε να λυθεί δια παντός όχι μόνο αυτό το 
πρόβλημα και άλλα συναφή προβλήματα μήπως πρέπει να μπούμε σε μια άλλη λογική, να λύνουμε 
τα θέματα για δεκαετίες και όχι απλώς να τα μπαλώνουμε; 

Μαρκούλης: Αντιδήμαρχε, το συγκεκριμένο κομμάτι είναι το κομμάτι το γνωστό που είναι 
χωματόδρομος; Αυτό έχει αποκατασταθεί ήδη. Τι να διαπιστώσει η επιτροπή; Τι βλάβη να 
διαπιστώσει; Έγινε και ξαναχάλασε;  

Εγώ πήγα πρόσφατα στην κηδεία του Βασίλη Μελιόπουλου κι είδα ότι ήταν μια χαρά. 
(αδύνατη η απομαγνητοφώνηση λόγω ομιλίας του δημοτικού συμβούλου Α.Λαζαρίδη εκτός 
μικροφώνου) Ερωτήσεις κάνω και αυτή η ζημιά είναι 65.000€; Έτσι βλέπω εδώ, συμβατική δαπάνη 
65.000€, αν καταλαβαίνω καλά. 

Πρόεδρος: κ. Μαρκούλη κάντε τις ερωτήσεις σας για να πάρετε συνολική απάντηση, κάνετε 
μια ερώτηση, μισοαπαντάει, να κάνετε ερώτηση μισοαπαντάει, δεν τελειώνει η διαδικασία, κάντε 
συνολικά τις ερωτήσεις σας. 

Μαρκούλης: Αν με αφήσετε θα ρωτήσω 
Πρόεδρος: Βεβαίως θα σας αφήσω, αλλά μην διακόπτετε για να απαντάται ξεχωριστά, 

κάντε όλες μαζί, και εσείς κ. Λαζαρίδη μην απαντάτε σε κάθε ερώτηση ξεχωριστά. 
Μαρκούλης: Αν είναι αυτό το έργο, δεύτερον αν αυτό το έργο που αφορά τις ζημιές τις 

βλάβες έχει αποκατασταθεί  ήδη και αν έχει αποκατασταθεί τι θα διαπιστώσει αυτή η επιτροπή;  
Αποστολόπουλος: κ.Λαζαρίδη δεν φαίνεται στο εισηγητικό, πόσα μέτρα περίπου; Για μήκος 

δεν μιλάτε, λέτε περίπου, έχετε τελίτσες δεν το προσδιορίζετε. Μπορείτε να μας προσδιορίσετε 
ποιο είναι αυτό το τμήμα που έχει υποστεί όλες αυτές τις ζημιές;  

Θέλω να μου πείτε, γιατί πρέπει να τις αποκαταστήσουμε εμείς αυτές τις ζημιές; Δεν είναι 
υποχρεωμένος ο ανάδοχος μέχρι την οριστική παραλαβή του έργου; Γιατί ειδικά εμείς; Υπάρχει 
νομοθεσία που λέει για λόγους ανωτέρας βίας που να καλύπτει; Αυτό θέλω να μου διευκρινίσετε. 

Καγκελίδης: Γιατί άργησε να γίνει αυτό το πρωτόκολλο της παραλαβής αυτού του έργου, 
που ήταν το Σεπτέμβριο και φτάσαμε το Δεκέμβριο να συμβεί αυτό το θέμα. Άργησε η τεχνική 
υπηρεσία να κάνει να συντάξει … γιατί άργησε τόσο πολύ; Το Σεπτέμβριο τελείωσε, 12 
Σεπτεμβρίου τελείωσε τώρα έχουμε πάνω από 12 Δεκέμβρη πόσους μήνες είχε… η ζημία έγινε 
τώρα για την παραλαβή του έργου λέω… σε πόσους; Σε έξι; 

Λαζαρίδης: Επαναλαμβάνω και όπως είδατε και εσείς κ. Μαρκούλη δεν είναι κάτι που το 
αντιλαμβάνεται κανείς από το αυτοκίνητο οδηγώντας. Είναι ένα τμήμα το οποίο έγινε πάρα πολύ 
καλά για 150μ., ήταν χάλια, ήταν μέσα στα χαλίκια, ήταν επικίνδυνο ειδικά για δίτροχα γιατί χάνει 
κανείς την πρόσφυσή του όταν είναι χαλικώδες έτσι το υπόστρωμα, μαζεύτηκαν όλα τα νερά από 
την πλαγιά, διοχετεύτηκαν μέσα από τσιμενταύλακες, από στραγγιστήρια, όλα αυτά λειτουργούν τα 
είδαμε στην πράξη.  

Απλά εκεί τι συμβαίνει; Στο βάθος ολισθαίνουν τμήματα του βουνού που είναι πάρα πολύ 
βαθιά. Εμείς δεν θα μπορούσαμε να το αφήσουμε έτσι, θα έπρεπε για κάποια χρόνια να το 
αποκαταστήσουμε. Διαθέσαμε 100.000€ το έργο κόστισε  65.000€ για όλο αυτό που έχετε δει, το 
οποίο λειτουργεί, είναι βατό, απλά κατά τη διάρκεια αυτών των έντονων βροχοπτώσεων 
παρουσιάστηκε μια διαγώνια καθίζηση πολύ μικρού βάθους των 5 πόντων θα έλεγα εγώ και δεν 



ξέρουμε το μήκος να διαπιστωθεί κ. Αποστολόπουλε, η επιτροπή θα διαπιστώσει το μήκος μέχρις 
ότου κ.Παπαγιάννη βρεθούν τα χρήματα τα οποία δεν μπορούμε να τα βρούμε εμείς γιατί είναι 
πολύ μεγάλη δαπάνη, η Εγνατία έχει ξεκινήσει ένα τέτοιο πράγμα από τη νέα διεύθυνση της 
ασφάλειας έργων η οποία μελετά για όλη τη Β.Ελλάδα τμήματα δρόμων που είναι πάρα πολύ 
επικίνδυνα έχει και αυτό μέσα, το κάνουμε ήδη είμαστε σε άμεση επαφή. Είναι μια πολύ μικρή 
δαπάνη, χρήζει επιδιόρθωσης και πρέπει να είναι άμεση και προβλέπεται από τη νομοθεσία. 
Πάντως επαναλαμβάνω είναι βατός ο δρόμος, δεν είναι αντιληπτό… 

Μπέκης: Ήθελα να πω για λόγους λειτουργικούς, σημαντικούς και επειδή έχουμε γνώση και 
της τοποθεσίας και του δρόμου και του απαραίτητου της συγκοινωνίας για τα χωριά είμαστε υπέρ. 

Μαρκούλης: Η θέση μας καταρχάς και σαν συνδυασμός προεκλογικά ήταν όταν 
επισκεφτήκαμε τη Συκιά είπαμε ότι πρώτη προτεραιότητα μας θα ήταν αυτή, ότι θα προβαίναμε 
στην αποκατάσταση του οδικού δικτύου. Ευτυχώς έγινε αυτό.  

Το ζήτημα είναι ότι δεν έγινε όπως έπρεπε, με δεδομένο ότι γι’ αυτό ερχόμαστε εδώ για να 
διαπιστώσουμε τις βλάβες. Επομένως δεν λειτουργεί και η τεχνική υπηρεσία του δήμου και ο 
πολιτικός προϊστάμενος του δήμου, ο αρμόδιος πολιτικός προϊστάμενος ο οποίος δεν επέβλεψε το 
έργο όπως έπρεπε να το επιβλέψει. Νομίζουμε ότι σε κάθε περίπτωση πρέπει να είναι επιμελέστερη 
και η υπηρεσία και οι πολιτικοί προϊστάμενοι και ως εκ τούτου εμείς θα διαφωνήσουμε, γιατί είναι 
πολιτικό το θέμα.  

Όσον αφορά την ουσία λέμε ότι θα πρέπει να γίνονται έργα το ζήτημα είναι πως γίνονται 
έργα; Και θα πρέπει αυτή η παραμέληση, η αμέλεια και η αβλεψία να παρακαμφθεί, την επόμενη 
φορά θα πρέπει να έρχεται προετοιμασμένη και η υπηρεσία και η πολιτική ηγεσία.  

Λαζαρίδης: Να κάνω ένα σχόλιο επί του σχολίου του κ.Μαρκούλη. Διαβάζω κ. Μαρκούλη 
την έκθεση του γεωτεχνικού μηχανικού της Εγνατίας Α.Ε. η οποία μεταξύ των άλλων λέει «από 
την επιτόπια επίσκεψη στη θέση της αστοχίας διαπιστώθηκε ότι πρόκειται για μια εκτεταμένη 
κατολίσθηση που ξεκινά από το ανάντη της οδού», από πάνω δηλ. «και επεκτείνεται ενδεχομένως 
και στα … αυτής».  

Όπως ειπώθηκε από τον κ. Σαρηγιάννη, τον γεωτεχνικό της Εγνατίας Α.Ε., με τεράστια 
εμπειρία, για την οριστική αντιμετώπιση του φαινομένου θα πρέπει να διεξαχθεί γεωτεχνική έρευνα 
που θα περιλαμβάνει δειγματοληπτικές μετρήσεις και πρόγραμμα μετρήσεων παρακολούθησης του 
ακριβούς βάθους κα εύρους της κατολίσθησης.  

Μετέπειτα, με βάση τα αποτελέσματα της γεωτεχνικής έρευνας θα συνταχθεί γεωλογική και 
γεωτεχνική μελέτη στην οποία θα περιληφθούν τα ακριβή μέτρα αντιμετώπισης του φαινομένου. 
Με βάση τη συνήθη τακτική, σε αντίστοιχες περιπτώσεις κατολισθήσεων που θεωρούνται 
εξειδικευμένο αντικείμενο, τόσο η ολοκλήρωση της γεωτεχνικής έρευνας όσο και της γεωτεχνικής 
μελέτης απαιτούν αξιοσημείωτο χρόνο υλοποίησης και χρηματικό κόστος ( ανάθεση της σύμβασης, 
χρηματοδότηση κλπ.), τα δε μέτρα αντιμετώπισης του φαινομένου, είναι συνήθως μέτρα στην 
επιφανειακή και βαθιά αποστράγγιση της περιοχής από τα επιφανειακά και υπόγεια ύδατα με 
κατασκευή δικτύων αποστράγγισης ή και στις δυσμενέστερες των περιπτώσεων συνδυασμός και με 
μέτρα ενίσχυσης του εδάφους, πασσάλους, μικροπασσάλους κλπ.  

Σε κάθε περίπτωση προτάθηκε να ληφθούν άμεσα προληπτικά μέτρα «επιβράδυνσης» του 
φαινομένου που στόχο θα έχουν την όσο καλύτερη αποστράγγιση της περιοχής, με επιφανειακή 
τάφρο για την αποστράγγιση από τα επιφανειακά ύδατα και σειρές υπόγειων στραγγιστήρων για 
την αποστράγγιση των υπογείων υδάτων. Αυτή την εντολή έδωσε ο πολιτικός προϊστάμενος, αυτό 
το πράγμα μελετήθηκε και αυτό κατασκευάστηκε Πρόεδρε. 

Μαρκούλης: Όλα αυτά επιβεβαιώνουν ότι υπάρχει έλλειψη γεωτεχνικής μελέτης, επομένως 
έχουμε απόλυτο δίκιο που λέμε ότι υπάρχει προχειρότητα και επιπολαιότητα γι αυτό το λόγο 
επιμένουμε, εμμένουμε στη θέση μας. 

Λαζαρίδης: Προτείνω ως Πρόεδρο της επιτροπής τον δημοτικό υπάλληλο Ιορδάνη 
Κηριμκιρίδη, ΠΕ Γεωλόγο και μέλη τους δημοτικούς υπαλλήλους Κ.Ψάρρα, ΠΕ Αγρονόμο 
Τοπογράφο Μηχανικό και Ε.Γκαβανά, ΠΕ Πολιτικό Μηχανικό. 

Πρόεδρος: Συμφωνείτε με την εισήγηση και την πρόταση του αντιδημάρχου τεχνικών 
Αριστομένη Λαζαρίδη; 

Μέλη: Ναι. 



Λευκή ψήφο έδωσαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Α.Μαρκούλης, Σ.Στουγιάννος. 
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 12-12-2014 εισηγητικό σημείωμα και την πρόταση του αντιδημάρχου τεχνικών 
Αριστομένη Λαζαρίδη. 
2.- Την υπ’ αριθ. 63/2013 μελέτη της Δ/νσης Τεχνικών Υπηρεσιών. 
3.- Τις υπ’ αριθ. 417 και 625/2013 αποφάσεις της Οικονομικής Επιτροπής. 
4.- Την από 12/9/2014 βεβαίωση περαίωσης εργασιών του Προϊσταμένου της Δ/νσης Τεχνικών 
Υπηρεσιών 
5.- Την με αρ. πρωτ. 62516/12-12-2014 δήλωση βλάβης της αναδόχου εταιρίας «ΔΗΑΝΑ ΑΤΕΒΕ» 
6.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας 
7.- Τις διατάξεις των άρθρων 65 και 67 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης), καθώς και 
του άρθρου 58 του Ν. 3669/2008. 

  
Αποφασίζει  

 
Α) Ομόφωνα: Εγκρίνει τη συζήτηση & λήψη απόφασης για το παραπάνω θέμα που δεν 

είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη. 
Β) Κατά Πλειοψηφία:  
1.- Ορίζει ως τακτικά μέλη της επιτροπής διαπίστωσης βλαβών του έργου «Αποκατάσταση 

οδού Συκιά-Παλατίτσια» τους δημοτικούς υπαλλήλους Ιορδάνη Κηριμκιρίδη, ΠΕ Γεωλόγο, 
Κωνσταντίνα Ψάρρα, ΠΕ Αγρονόμο Τοπογράφο Μηχανικό και Ευθύμιο Γκαβανά, ΠΕ Πολιτικό 
Μηχανικό  

2.- Συγκροτεί την παραπάνω επιτροπή ως εξής: 
Ιορδάνης Κηριμκιρίδης, δημοτικός υπάλληλος, ως Πρόεδρος 
Κωνσταντίνα Ψάρρα, δημοτικός υπάλληλος, ως μέλος 
Ευθύμιος Γκαβανάς, δημοτικός υπάλληλος, ως μέλος 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  568 / 2014 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 
 

Αθανάσιος Αποστολόπουλος 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Α.  Λαζαρίδης  Ε. Γκόγκα  
Θ. Αγγελίνας     
Β. Παπαδόπουλος     
Α. Σιδηρόπουλος   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Δ. Κουλουριώτης  Γ. Λιλιόπουλος  
Δ. Τραπεζανλής  Ι. Σιδηρόπουλος  
Θ. Κορωνάς  Ν. Αγγέλου  
Σ. Διαμάντης     
Γ. Σοφιανίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Β. Λυκοστράτης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Ι. Χειμώνας     
Σ. Ασλάνογλου     
Γ. Ορφανίδης     
Ε. Ιακωβίδου     
Χ. Γαϊτάνου     
Α. Σιακαβάρας     
Θ. Τέτος     
Ι. Κυρατλίδης     

Μ. Σουμελίδης     
Ν.  Τσιαμήτρος     
Ζ. Πατσίκας     
Α. Καγκελίδης     
Γ. Γουλτίδης     
Ι. Παπαγιάννης     
Σ. Ελευθεριάδου     
Ν. Μπέκης     
Π. Παπαδίνα     
Α. Μαρκούλης  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια 29 - 12 -2014 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΟΡΓΙΑΖΙΔΗΣ 

Σ. Στουγιάννος 
  
  
  
  
  
  
  

 
 

 
 
 


